
Høringsnotat – ”Endringar i jordlova § 12 – deling” 
 
Skogselskapet i Rogaland ønsker å komme med noen få bemerkninger til høringsnotatet om 
endringer i jordlovens § 12. 
 
Innledningsvis er Skogselskapet i Rogaland svært fornøyd med at det nå er lagt fram forslag til 
lempinger i delingsreglene i jordloven. 
 
Skogdelen av landbrukseiendommene i Rogaland er i gjennomsnitt 200 dekar. Med et ofte noe 
vanskelig terreng gjør dette eiendommene vanskelig tilgjengelige uten utstrakt samarbeid med 
naboeiendommer.  
 
Eierne av landbrukseiendommer i Rogaland er først og fremst opptatt av jordbruksdelen av 
eiendommen. Skogdelen blir oftest liggende brakk, uten noen form for drift. De få bøndene som 
gjerne også vil drive skogbruk får, slik lovverket fungerer, i dag ikke kjøpt tilleggsskog selv om naboen 
gjerne vil selge skogdelen av eiendommen. Det finnes flere eksempler på dette. Men de fleste prøver 
ikke på kjøp av tilleggsskog fordi de vet utfallet på forhånd. 
 
Skogselskapet i Rogaland kan ikke se at høringsnotatet omtaler skogsdrift i forhold til 
delingsbestemmelsen. Dette finner vi noe underlig all den til § 12 i jordloven ofte griper så direkte 
inn i mulighetene for rasjonell skogsdrift på våre kanter av landet.  
 
Det er uheldig at delingsbestemmelsen blir tatt opp til vurdering uten i det hele tatt å vurdere 
eventuelle virkninger på drift og skjøtsel av skog. Skog er som kjent en svært viktig brikke i 
klimapolitikken, noe som bør tilsi at det legges best mulig til rette for å drive et rasjonelt skogbruk. Til 
nå har delingsbestemmelsen i jordloven vært et av flere hemmende moment. 
 
Skogselskapet i Rogaland mener at de som er mest interessert i skogsdrift bør få mulighet til å kjøpe 
tilleggsskog når naboer vil selge. Resultatet vil bli et bedre drevet skogbruk, både med større 
verdiskaping og høyere binding av CO2. Og jordbruksdriften vil normalt ikke bli skadelidende. 
 
Skogselskapet i Rogaland ber derfor at det i det videre arbeid blir tatt tilbørlig hensyn til de klare 
fordeler skogsdrift i våre regioner vil ha av en mer lempelig delingsbestemmelse i jordloven. 
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